

主 管:

湖南省卫生健康委员会

主 办:

湖南省肿瘤医院

学术顾问:

孙 燕 周宏灏 甄永苏

马 军 王忠民 杨汉煜

梅建明 霍仕文

编委会主任:

向 华

名誉主编:

任华益

主 编:

王 静

副主编:

董晓荣 廖前进 刘昭前

欧阳取长 向 阳 杨 农

杨小平 张会来 周 辉

编辑部主任:

王 静

编 辑:

董珊珊 房 超 李 征

王 娟 于 静

责任编辑:

刘 颖

出 版:

《肿瘤药学》编辑部

国内发行:

湖南省报刊发行局

邮发代号: 42-391

国外发行:

中国国际图书贸易集团有限公司

(北京399信箱, 100048)

代号: BM2809

目 录

胃肠道肿瘤的临床及基础研究

- 胃复方干预SGC-7901荷瘤裸鼠的血浆非靶标代谢组学研究 唐麒, 孙蕊, 卞希岚, 等 261

- CMIP促进人结直肠癌对阿霉素耐药性的机制研究 周丽, 周大新, 谢方利, 等 271

- 信迪利单抗联合奥沙利铂和替吉奥治疗贲门腺癌致免疫性心肌炎并文献分析 张凇, 佟菲, 宁华, 等 278

- 幽门螺杆菌相关胃癌中miR-145表达及临床意义 王军生, 李祥佩, 王屹燃, 等 282

- 1例转移性结直肠癌患者三线治疗的综合药学照护 李秦川, 田姗姗 289

- 基于TLR4/MyD88/NF-κB信号通路观察白藜芦醇对炎症相关性结直肠癌的影响 蔡振华, 游晓娟, 严云龙, 等 297

综述

- 人表皮生长因子受体2低表达乳腺癌:过去、现在和未来 田璨, 欧阳取长 304

- 生长分化因子15在多发性骨髓瘤发病机制中的作用研究进展 范宏杰, 涂生柯, 宋奎 314

- 小檗碱调节卵巢癌微环境的作用及机制研究进展 王甜慧, 刘芳媛, 马宇婷, 等 320

- 肿瘤患者化疗后骨髓抑制发生风险预测模型的研究进展 黄新娟, 李旭英, 谌永毅, 等 327

循证医学

- VEGFR抑制剂治疗转移性肾细胞癌致出血风险的Meta分析 刘云霞, 狄国杰, 袁珊, 等 332

药品安全数据研究

- 基于FAERS数据库的PD-1/PD-L1抑制剂免疫相关不良事件信号分析 柳鹏程, 徐晓丽, 敬贊鑫, 等 339

- 基于OpenVigil对索拉非尼和瑞戈非尼不良事件的信号挖掘与分析 李时, 石亚飞, 贾贝, 等 350

药学服务

- 基于文献计量学的贝林妥欧单抗治疗急性淋巴细胞白血病的研究现状分析 李昭文, 何莉梅, 燕梦瑶 360

中国标准连续出版物号:

ISSN 2095-1264
CN 43-1507/R

商标注册证号:

6125707

印 刷:

长沙芙蓉印务广告有限公司

邮 购:

《肿瘤药学》编辑部(长沙市岳麓区咸嘉湖路582号湖南省肿瘤医院,邮编:410013)

(本刊发行部全年办理补订手续)

电 话:

0731-89762609

网 址:

<http://www.zgzlyx.com>

中国知网优先数字出版网址:

<http://www.cnki.net>

邮 箱:

zgzlyx2011@163.com

微信服务号:

肿瘤药学杂志

定 价:

每本30元, 全年180元

出版日期:

2024年6月28日

期刊基本参数:

CN 43-1507/R*2011*B*A4*132*
ZH*P*Y30.00*19*2024-6

我院新型抗肿瘤药物医嘱点评及用药分析

..... 朱智云, 王德平, 张兴飞 368

甲状腺癌术后患者用药科普干预及效果评价

..... 李娟, 任威, 戴助 373

病例报道

1例复发卵巢癌心包转移病例报道并文献复习

..... 杜顺喜, 杨宏英 378

奥希替尼致间质性肺病1例并文献复习

..... 李春梅, 张英, 赵海明, 等 383

肿瘤护理

成人脑胶质瘤患者症状群、症状困扰现状调查及影响因素分析

..... 李游, 周元, 袁慧, 等 387

本刊版权归《肿瘤药学》编辑部所有, 如有印刷质量问题请向编辑部申请更换。

ANTI-TUMOR PHARMACY

Bimonthly

Established in February 2011

Volume 14 Number 3 June 2024

Administrative Office:

Health Commission of Hunan Province

Sponsored by:

Hunan Cancer Hospital

Academic Advisor:

SUN Yan, ZHOU Honghao,
ZHEN Yongsu, MA Jun,
WANG Zhongmin, YANG Hanyu,
MEI Jianming, HUO Shiwen

Chief of Editorial Board:

XIANG Hua

Honorary Editor-in-Chief:

REN Huayi

Editor-in-Chief:

WANG Jing

Deputy Editor-in-Chief:

DONG Xiaorong, LIAO Qianjin,
LIU Zhaoqian, OUYANG Quchang,
XIANG Yang, YANG Nong,
YANG Xiaoping, ZHANG Huilai,
ZHOU Hui

Director of Editorial Department:

WANG Jing

Editor:

DONG Shanshan, FANG Chao,
LI Zheng, WANG Juan, YU Jing

Editor in Charge:

LIU Ying

Publication:

Editorial Department of *Anti-tumor Pharmacy*

Domestic Distributor:

Hunan Bureau for Distribution of
Newspaper and Periodicals
Code No. 42-391

Overseas Distributor:

China International Book Trading
Corporation (P.O. Box 399, Beijing,
100048, China)
Code No. BM2809

CONTENTS

Clinical and basic research on gastrointestinal tumors

- Non-target plasma metabolomics of Weifufang in SGC-7901 tumor-bearing nude mice TANG Qi, SUN Rui, BIAN Xilan, et al. 261
Mechanism of CMIP promoting drug resistance to doxorubicin in human colon cancer ZHOU Li, ZHOU Daxin, XIE Fangli, et al. 271
Immune-related myocarditis due to combination of sintilimab, oxaliplatin and tegafur gimercil and oteracil potassium capsule for gastric cardia adenocarcinoma and literature review ZHANG Song, TONG Fei, NING Hua, et al. 278
Expression of miR-145 in *Helicobacter pylori*-related gastric cancer and its clinical significance WANG Junsheng, LI Xiangpei, WANG Yiran, et al. 282
Comprehensive pharmaceutical care for a patient with metastatic colorectal cancer treated with third-line therapy LI Qinchuan, TIAN Shanshan 289
Observing the effect of resveratrol on colitis-associated colorectal cancer based on TLR4/MyD88/NF-κB signaling pathway CAI Zhenhua, YOU Xiaojuan, YAN Yunlong, et al. 297

Review

- HER2-low expression breast cancer: past, present and future TIAN Can, OUYANG Quchang 304
Research progress on the role of growth differentiation factor 15 in the pathogenesis of multiple myeloma FAN Hongjie, TU Shengke, SONG Kui 314
Research progress on the role and mechanism of berberine in regulating the microenvironment of ovarian cancer WANG Tianhui, LIU Fangyuan, MA Yuting, et al. 320
Risk prediction models for chemotherapy-induced myelosuppression in cancer patients HUANG Xinjuan, LI Xuying, CHEN Yongyi, et al. 327

Evidence-Based Medicine

- The bleeding risk of patients with metastatic renal cell carcinoma treated with VEGFR inhibitors: a meta-analysis LIU Yunxia, DI Guojie, YUAN Shan, et al. 332

Drug Safety Data Research

- Analysis of immune-related adverse events induced by PD-1/PD-L1 inhibitors based on FAERS LIU Pengcheng, XU Xiaoli, JING Yunxin, et al. 339
Research on signal mining of adverse events of sorafenib and regorafenib based on OpenVigil LI Shi, SHI Yafei, JIA Bei, et al. 350

China Standard Serial Numbering:

ISSN 2095-1264
CN 43-1507/R

Trademark Registration:

6125707

Printing:

Changsha Fuyin Printing and Advertising Co., Ltd.

Post Address:

Editorial Department of *Anti-tumor Pharmacy* (No.582 Xianjiahu Road, Changsha, Hunan, China, 410013)

Tel: 0731-89762609

Website: <http://www.zgzlyx.com>

Online First: <http://www.cnki.net>

E-mail: zgzlyx2011@163.com

WeChat Service Account:

AntiTumorPharmacy

Price: ¥30/Issue, ¥180/Year

Publishing Date:

Jun. 28, 2024

Basic Information of the Journal:

CN 43-1507/R*2011*B*A4*132* ZH*P*
¥30.00*19*2024-6

Pharmacy Service

Bibliometrics-based analysis of the current state of research on blinatumomab for acute lymphoblastic leukemia *LI Zhaowen, HE Limei, YAN Mengyao* 360

Review of the prescriptions of novel anti-tumor drugs in a hospital and analysis of drug application *ZHU Zhiyun, WANG Deping, ZHANG Xingfei* 368

Medication knowledge popularization intervention on thyroid cancer patients after surgery and its effect evaluation *LI Juan, REN Wei, DAI Zhu* 373

Case Report

A case report of recurrent ovarian cancer with pericardial metastasis and literature review *DU Shunxi, YANG Hongying* 378

A case of interstitial lung disease caused by osimertinib mesylate and literature review *LI Chunmei, ZHANG Ying, ZHAO Haiming, et al.* 383

Nursing

Investigation on the symptom clusters and symptom distress status of adult patients with brain glioma and analysis of the influencing factors *LI You, ZHOU Yuan, YUAN Hui, et al.* 387

• 特别声明 •

本刊作者文责自负，稿件一经采用，该文的复制权、发行权、信息网络传播权、汇编权等相关权利视为自动转让给本刊。本刊有权将上述权利转授给收录本刊的数据库，如作者不同意文章被转录，请来稿时注明，本刊将做适当处理。